
PROTOK6L Nr XVl2015

z sesii Rady Gminy Rybno odbltei w dniu 10 grudnia 2015 r.
w sali OsP w Rybnie pod Przewodnictwem

Pana Andrzeja Kornackiego - Przewodniczlcego Rady Gminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz. 9:00, zakoficzono o godz.10:05

stan osobo\4J' Rady - 15 Radnych,

W obndach bierze udzial 14 Radnych

Nieobecni Radni: Pan Czeslaw Mederskr

- lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Cminy w seii uczestniczyli:

l.Pan Tomasz Wegrzynowski - W6jt Gminy
2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy
3.Soltysi - lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu,
4.Mieszkarlcy

Ad.1i 2 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomo.no6ci obrad.

Obrady XV seEi Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 9:00 Pan Andrzej Kornacki

Przewodniczqcy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastgpnie stwierdzil, ie Po

sprawdzeniu listy obecnoSci, na sali alajduje sie 14 Radni, co stanowi kwolum do

podejmowania piawomocnych uchwal. Poinformowal, ze nieobecny na sesji jest Radny -
Pan Czeslaw Mede*kr.

Ad.3. Ustalenie porzidku obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

1, Otwarcie sesii.

2. Stwierdzenie prawomocnosci obrad.

3. U6talenie porzidku obrad.

4. Przyjgcie protokolu z XIV sesii Rady Gminy.

s.Podigcie uchwal w nastgpujlcych sprawach:

I) zmiany uchwdly w sprdwie oplaty targowej,

2) zmiany uchwaly w sprawie ustalenia stawek, zasad poboru i terminu platnosci oplaty od

posiadanych ps6w na teienie Gminy Rybno,

3) zmiany uchwaly w sprawie okreslenia wzor6w fotmrlalzy w sprawie podatku od

nieruchomo6ci, rolnego i lesnego, deklaracji na podatek od nieruchomosci, deklaracji na

podatek rolny, deklaraqi na podatek lesnt



4) zamiany uchwaly w sprawie zarzQdzenia Poboru Podatk6w stanowi4cych dochody grfny

w drodze iikasa, okreslenia inkasent6w tych Podatk6w oraz wysokosci wynagrodzenia za

inlaso.

6.Wolne wnioski i zapltania.

T.Zamknigcie obrad,

Kieruiac nastepnie zapytanie o propozycje zmiany Porz4dku obmd.

Wnioski o zmiang porz4dku obrad sesji wnieSli: nie wniesiono.

Nastepnie Pan Andrzej Kornacki - Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie Porzqdek
obrad

Rada Gminy w glosowaniu iawnjrm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych glosami:

-,,2 " -74
- ,,Ptzeciw' - 0

- ,,wstrz''rnuilcych sie" - 0

pzyigla porzqdek obrad XV sesii Rady Gminy .

Ad.4. Przyigcie Fotokolu z XIV sesii Rady Gminy.

PrzewodniczAcy Rady zwr6cil sie do Rady o zab'ranie glosu w sprawie protokolu z XIV sesji

Rady Gminy.

Uwag do protokolu nie wniesiono. Pan Andrzej Komacki - Przewodniczqcy Rady poddal

pod glosowarde protok6l z XW sesji Rady Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
- 72 - ,,2 ",
- 0 - ,przeciw"
- 2 -,,wstrzymujqcych sig"
protok6l z XIV seeii gzyjgla.
Nastepnie glos zabral Przewodniczacy Rady-Pan Andrzej Komacki: ,,moim zadaniem, jako
Przewodniczqcego jest to, aby wizerurek Rady byl dobrze prezentowany. Chcialbym
podkreSlii, Ze do protokolu nie wniesiono uwag, natomiast nie zostal p'zyjely ptzez
aklamacje. Nie wszyscy glosowali za przyjeciem rczumie, ale sq p6iriej sytuacje, ie w
protokole sa jakies niedcislo6ci. Chce tylko zaz aczyO ie r.ie bylo 2adnych uwag zgloszonych
do protokolu".

Ad.s.Podiecie uchwal w na6tfpui4cych sprawach:

1l zmiany uchwalv w sprawie oplatv targowei



Wiasnieri w zakresie Przedmiotowej uchwale udzielila Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka,

kt6ra wskazala, 2e : ,,Regionalna Izba Obrachunkowa zwl6cila nam uwagi w uchwalach

po<tatkowych, kt6te do koica roku muszE zostad opublikowane i wejsf w Zycie Uwagi

dotycza terminu wejscia i obowiez''wania uchwaty Regionalia Izba Obrachunkowa uznala,

2e niepohzebny jest zapis, 2e uchwala wchodzi w Zycie Po uplywie 14 dni od dnia

ogloszenia. Zapis powinien btzmiee 2e uchwala podlega ogloszenia w Dzienniku

Urzgdowym Woj.Warm.-Maz. i rozPlakatowaniu w miejscach publicznych i obowiQzuie od 1

stycz:tia 20'16 t;'
Nastepnie PrzewodrfczEcy Rady otlvorzyl dyskusje nad Plojektem uchwaly

Pytania wniesli:

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz:,, Pani Sekletarz czy P?rn mecenas nie dopatzyl sie tego.

Czy paragaf 3 uchwaly pozost^je bez zmian7'

Sekretarz - Pani Jolanta Jendlycka: ,,uchyla sie tylko paragral 9 a p agal 10 otrzl'muje

brzmienie wskazale w uchwale."

Radny - Pan Pioh Gurgielewicz: ,,Pani Sekretarz zapis jest 2e ,,opublikowane w miejscach

publicznych i obowiqzuje od 1 stycznia 2016r. a nastepnie,2e uchwala wchodzi w Zycie po

upll.wie 14 dni od ogloszenia w Dzienniku Urzgdowym" .

SekJetarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,ale termin 14 dni dotyczy wej6cia w Zycie tei dzisiejszq

tlesci uchwalv."

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,to rrielogiczne..."

Wiceprzewodniczacy Rady - Pan Dadusz Tarar ,,chodzi o to, 2e w paragral 1 ust 1 pkt 2

m6wiAcy o tym, Ze paragaf 10 otrzymuje takie brzmienie, dotyczy poprzedniej uchwaly, tej

kt6!4 mamy poprawii. Uchwala zmieniaj4ca to jest ta uchwala i ona wchodzi po upl,'wie 14

dni od dnia ogloszenia."

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka:,,uchwala zmieniajqca dotyczy tresci paragafu 9 i 10. Nie

ma tutaj Zadnych irmych zmian."

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,chcialbym tu popze6 kolegg Piotra. Bardzo uwaznie Sledze

uchwaly, kt6re sa oglaszane w Dzienniku. Mamy kolejne uchwaly, w kt6rych musimy

naniesa poprawki. KtoS nie dopatrzyl. Radca pmwny przeciez podpisuje sig pod ka2dq.

Kompetencje Pana radcy prawnego? Coraz wigcej uchwal zostaie nam podloZonyclr, jaki jest

tego pow6d, bo nie wiem?"

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,trudno mi sie odniesd czy jest kompetentny czy

niekompetentny. Te zapisy w uchwale nasze pracownice opielaly na materialach

szkoleniowych. Pan radca doklada wszelkiej starannosci w swojej pracy."



W6jt - Pan Tomasz Wegzynowskir ,;ak by6cie Przesledzili zaskarienia w irrnych gminach to

nie odbiegamy od 6re<1niej. W jednych gmirnch takie same uchwaly przechodza a w innych

nie. Te uchwaly zostaly Przygotowane na materialach szkoleniowych Regionalnej Izby

Obrachunkowei."

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,dlaczego w innych Sminach te uchwaly Przechodz4 w naszeJ

nie, jaki jest Pow6d?"

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki: ,,bylem na szkolemu organizowanym przez

Regionatn4 Izbg Obrachunkow4 Nieoficjalnie, kiedy siedzieliSmy i rozmawiali6my,

towarzystwo bylo ba:rdzo zmieszane, bo ci Panowie z RIO z nani siedzieli W6wczas dw6ch

w6jt6w dyskutowalo z Pa efir z RIO, Ze ta sarna uchwala bodal2e w gm.Dzialdowo i w

Plo6nicy, Pan Starosta tez dyskutowal, 2e ta sama uchwala Z''wcem Przepisana, tylko zmiana

tytulu tam byla. Inna Pani czy Pan z RIO analizowali i iednym przeszla a drugim nie To

byly burzlivr'e obrady, kt6rych bylem Swiadkiem. To byla informacja nieoficialna Takie

sytuacje mialy miejsce. Prawo Powinno bya interPretowane w ten sam sPos6b. To m6wie

jalo 6wiadek rozmowy z osobami niezwhzanymi z lj.asz4 grmnE."

Radny - Pan Pioh Kamirlski: ,,byl Pan wczoraj na rozPrawie. Dzisiai siedzi kola Pana Pani

protokolantka i jest zmuszona zaPisaa to, co Pan powiedzial. Dziwii sig p6zniej, 2e RIO

traktuje w taki spos6b naszq Gmine, 2e m6wi sig o RIO, 2e ieden pracownik tak to robi a

inny tak. Zastan6wmy sie o czym m6wimy na tej sali. Nie Poprosil Pan Pani Protokolantki

aby tego nie zapis),wala. Czy to nie jestjeden z Powod6w, ze to co m6wi si9 na tej sali, ze tak

jesteSmy haktowani, 2e co chwila bedziemy mieli uchwaly do poprawki, bo kto6 bedzie

sobie interpretowal prawo w taki czy inny sPos6b."

Przewodniczacy Rady - Pan Andrzej Komackit ,,nie wycofuje si9 z tego co Powiedzialem

Jesli moie stwierdzenie spowoduje, ze uchwaly bed4 cofane, to m6j blqd."

Wiecej pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusjg. Po odczytarfit PrzezwicePrzewodnicz4cego Rady

projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
-74 -,,2a",
-0 - ,,przaiw"
-0 -,,wstrzymuilcychsie"
podjgla uchwalg Nr XV[7T15 w sptawie zniany uchwaly w sprawie oplaty targowej

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.



od posiadanvch Ps6w lra telenie Gminv Rvbno

Przewodrucz4cy Rady odczytal projekt uchwaly, po czym otworzyl dyskusjg Pytan nie

wniesiono. Przewodricz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytatfil ptzez

Wiceprzewodnicz4cego Rady Projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie'

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
-12 -,,2a",
-2 - ,,prze.iw"
- 0 - ,,wetrzymui4cych sig"
podjgla uchwalg-Nr xvh7r15 w sprawie zmiany uchwaly w sprawie ustalenia stawek,

2asii poboru i terminu Platno6ci oPlaty od poeiadanych ps6w na terenie Gminy Rybno'

Uchwala stanowi zalEcznik do protokolu.

nieruahomo6ci, rolnego i lesnego, deklaracii na Podatek od nieruchomosci, deklaracii na

podatek rolnv, deklaracii na podatek Iesny

Przewodnicz4cy Rady odczytat Projekt uchwaly, po czym otworzyl dyskusje. Pytarl nie

wniesiono. Przewodniczecy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu Przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie

Rada cminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
-74 - ,,2 ",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sie"
podigla uchwal? Nr XVA19A5 w sPrawie zmiany uchwaly w sPrawie-zmiany uchwaly w

sprawie okle6lenia wzor6w formularzy w sptawie Podatku od nieruchomo6ci, rolnego i

le6nego, deklaracii na podatek od nieruchomo6ci, deklancji na podatek rolny, deklaracji

na podatek le6ny.

4) zamiany uchwaly w sprawie zarz4dzenia poboru podatk6w stanowiacvah dochodv

sminv w drodze inkasa, okte6lenia inkasent6w tvch podatk6w oraz &-Ysokosci

wvnagrodzenia za inkaso.

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwalp po czytr otwotzyl dyskusje. Pyt n nie

wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusjg. Po odczytaniu Przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady plojektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:
-73 -,,2a",
- 0 - ,,pfleciw"

wie okre6lenia



- 1 -,,w6trrymuj4cych eie"
poalfl" rrctt*"tg 

't 
ir XV420A5 w sPrawie zmiany uchwaly w sprawie-zamiany uchwaly w

spnwie zarz4dzenia Poboru podatk6w stanowiecych dochody grniny w drodze inkas&

okre6lenia inkasent6w tych podatk6w onz wysokosci wynagrodzenia za inkaso'

Ad.S.Wolne wnioski i zapytania.

Pytania wnie6li:

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,,kolego Reszka nie jestem ,,anty". Podjelismy uchwale

dotycz4ca ps6w, dotyczy to r6wnie2 6oltys6w. Nie wiem, czy Paistwo wiecie o czym sie

m6wi? Wykreslilo siq paragaf 4 , bgdziecie Pafstwo za darmo chodzii i Pobierad oPlaty, bo

nie ma zapisu, 2e mozna oplate wnosia do kasy."

Radny - Pan Waldemar Reszka: ,,nie wiem o co Panu chodzi, co Pan sugeruje? Jak Pan sig

zachowuje? Zachowuje sig Pan jak dziecko, wszystko Pan wie. M6wi Pan , Ze Reszka

powiedzial, Ze Kam iski jest,,anty". Moie to powiedzialem, Ze Pani Agnieszka jest ,,anty"

czy Sylwester."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki: ,,pytalem przy podejmowaniu uchwal, czy

s4 uwagi Trzeba bylo wczesniej te uwage zglosit przed podjeciem uchwaly."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dadusz Tara: ,,podjelismy uchwale, kt6ra okresla kto jest

inkasentem i jakie inkasentowi nalez4 sie procenty."

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka przypolrmiala iakie zmiany zallada uchwala w zmiany

uchwaly w sprawie ustalenia stawek, zasad poboru i terminu plahosci oplaty od

posiadanych ps6w na terenie Gminy Rybno.

Radny - Pan Pioh Kamifiski: ,,Pani Sekretalz, czy oplaty za psa no'^a dokonai w kasie

urzgdrt?"

Sekretarz - Pan Jolanta Jendrycka: ,,musialabym sprau/dzii, czy Ir.ozlr.a wplacid rv kasie

ttrzgdtt,"

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,w uchwale jest zapis, 2e zaft4dza sie pob6r oplaty za

psa u inlasenta."

Soltys wsi Grqdy - Pan Miroslaw Remus: ,,moze nie jest zawarte w stafucie solectwa, ale za

cos 400.21 dostaje. MoZe to nie iest wsp6lmieme do tej pracy, ale jednak otrzymujemy

wynagrodzenie."



W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski poinformowal o wyborze nor^/ego Woiewody oraz

wizycie dnia 17 grudnia br. W godzinach od 12:00 do 14:00 odbgdzie sie sPotkanie z

lolnikami.

Soltys wsi Naguszewo-Groszki - Pan Mieczyslaw l'1jriyf'ski. ,,w ostatnim czasie byly

wymieniane slupy w miejscowosci Groszki, na kt6rych nie zostaly zamontowane lampy''

W6jt - Pan Tomasz wegrzl.nowski: ,,odpowiem na pismie, jezeli chodzi o oswiedenie Jezeli

gdzie6 widzicie slupy w zl1'm stanie, to prosze o inJormacje. Dziekuje Pani Radnei z

Koszelewek za zdjecia. Udaje nam sie duzo linii wymienii."

Soltys wsi Rybno - Pan Hedyk Wisniewski: ,,Pani Selcetarz czy modemizacja oswiedenia

jest zakoi\czo a?"

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,nowej umowy nie podpisali6my z Energ4, jezeli chodzi

o oSwiedenie uliczne. Modernizowane jest oswiedenie nie tylko Rybna, ale innych

miejscowo6ci- Jeszcze nie zostalo zakorlczone, jesteimy na etapie negoqacji."

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski:,, czy bgd,zie rnoihwosd zalozenia oswietlenia na

ulicy Strurnykowej?"

W6jt - Parl Tomasz Wggrz;,nowski: ,,na temat tej ulicy mysleli6my kompleksowo, a wigc

chodniki, o6wiedenie. Tylko cze6f nie podlqczyla sig do kanalizacji. Wledy jl1i z

dofinansowarria zewr.eazr.egq ,eby j!2 caloqa zrobii. Mozemy i6i w same lampy, ale

w6wczas sto procent placimy za nie. Je2eli bgdzie taki nap6r, wtedy je zrobimy. To samo

ulica Praska i Lesna, to z racji tego, Ze Starostwo weszlo program, kt6ry akumt oswietlenia

nie obejmuje. Wigc bgdziemy musieli poniesa stuprocentowe koszty oswiedenia. Lampy

b9d4 nasze,"

Soltys wsi Rybno - Pan Heruyk Wisniewski: ,,a parking?"

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowskir,, chodzi tu o te tyLlri4 czgsC, to sq proglamy

zaqltulowane ,,male ryr.ki" czy ,,zagospodarowanie targowisk". Przykladem mote by6 fajnie

zagospodarowane targowisko w gminie Dy'wity za 700 ty(. Troche za duZe pieniEdze.

Chcemy wej6f w ten sam projek! do p6bocza bgd,q uszczeg6lowienia w zakresie tego

proglamu. W6wczas z dofinansowania z Urzedu Marczalkowskiego mozemy zrobii r''nek.



W6wczas oplata targowa r6wniez bedzie zmieniona' Zostanie wykorzystana czesc

trawiasta."

Radny - Pan Piotr Gurgielewiczl ,,te zePsute sluPy do kogo mamy zglasza'?"

W6jt - Parr Tomasz wegrz)'nowslo: ,do nas zdjecie, nastepnie poinformujemy o t''m

energetyke. Mamy sluPy w bardzo zlym stanie. Energetyka Podziekowala nam' ze

wysylamy takie informacje "

Radny - Pan Piotr Rydel ,,tez rozmawialem z energetyk4, kt6ra ma swojq firme zajmuiac4

sie fotografowaniem slup6w i opisywaniem. Maje Pelna dokumentacjg Opowiada Pan,2e

bedziemy mieli wlasne slupy i lampy, a ile bgdzie kosztowala nas ta obsluga? Nalezy isc w

kierunku altemat)'wrnrn, oglasza( Przetargi na o6wietlenie uliczne. W6wczas bedziemy

mieli ceng rynkow4. Jak Pan p6j&ie teraz do ludzi, kt6rzy maja w Pasaiu swoje sklePy

Zainwestowali w te sklepy a my teraz wybudujemy targowisko za 700tyS. z r,aszych

pieniedzy. To samo chodzi o schronisko dla ps6w. Nie mamy zadnej altematywy. Lrbfali nas

w schronisko, gdzie mamy teraz obowiqzek utzymad te psy. Ma Pan moiliwo6c negociacji."

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,na ulicy Shumykowej nie ma ani iedrlego sluPa, tam

trzeba je postawi6. Tak samo jezeJi chodzi o dojscie do plazy. Jezeli chodzi o targowisko, 2e

te 700ty5. to powiedzialem, ie gmina D''wity tyle dala. My nie mozemy dad tyle Pieniedzy

M6\,r'ie o tym dlatego, 2e Pan Radny Granica i Pan Soltys to Podejml44, 2e Szeba cos z tyirr

ztobia, zagospodaiowai ten teren. Decyzja o budowie schroniska zapadla du2o wczesniej

To jest sytuaqa zastana."

Wiceprzewodniczacy Rady - Pan Dariusz Tarar ,je'eli chodzi o schJonisko, to gmina miala

podpisanq umowe z innym schroniskiem."

Soltys wsi Kopaniarze - Pan l6zef Sztaga ,dostalem dwie lawki, proszg je zabrac bo nie

nadaje sie do uZytku."

Wiecej pytarl nie wniesiono.

Ad.T.Zamknigcie obrad.

O godz.10:05 Przewodnicz4cy Rady Pan Andrzej Komacki - wobec wyczerpania porzqdku

obrad - zamknql obmdy XV sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym prctok6l zal<oficzono.
Prowadz4cy

s.,.s*k;"k" Komackl


